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Protokół Nr 31/21 z dnia 25 sierpnia 2021 roku 

  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji Budżetu, 

Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, odbytego w dniu 

25 sierpnia 2021 roku. Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta 

Grajewo, ul. Strażacka 6A. 

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Andrzej NIEWIAROWSKI – Przewodniczący 

Komisji  Budżetu Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 11.50 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 17 radnych 

W posiedzeniu udział wzięli Radni/członkowie trzech stałych Komisji w składzie:  

1.Pan Babul Tomasz 

2. Pani Chrzanowska Aneta Ewa 

3.Pan Ciechanowicz Andrzej 

4.Pani Jagielska Henryka 

5.Pani Nietupska Elżbieta 

6.Pan Niewiarowski Andrzej 

7.Pan Obrycki Paweł 

8.Pani Opara Anna 



9.Pan Paszkowski Piotr 

10.Pan Purwin Daniel 

11. Pan Purzeczko Krzysztof   

12.Pan Siejda Tomasz 

13.Pani Siwik- Karwowska Agnieszka 

14.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

15.Pani Stefańska Monika 

16.Pan Wielgat Mariusz 

17. Pan Zalewski Paweł Filip 

Nieobecni: Pani Julia Klaudia Ksepko-Kurkowska 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1. 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili przewodniczącego obrad: 

Pana Andrzeja Niewiarowskiego – Przewodniczącego Komisji Budżetu RM  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 



Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie 

przybyłe osoby. Stwierdził, że na stan 18 radnych/członków trzech Komisji, 

aktualnie  w posiedzeniu bierze udział 14 radnych (na podstawie listy obecności), co 

stanowi o prawomocności obrad ( kworum).  

Ad 2. 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz  z materiałami na posiedzenie 

Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety). 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawił proponowany porządek obrad połączonych Komisji 

Rady Miasta:  

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Grajewo za I 

półrocze 2021 r. 

4. Informacja dyrektorów szkół i przedszkoli na temat przygotowania do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2021/2022. 

5. Informacja o działalności Żłobka Miejskiego. 

6. Informacja o stypendiach artystycznych, sportowych udzielanych przez miasto 

Grajewo w 2020 r. uczniom grajewskich szkół i klubów sportowych. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 



a) sposobu rozpatrzenia listu otwartego (petycji) wniesionego przez 

Międzynarodową Koalicję dla Ochrony Polskiej Wsi ICPPC; 

b) sposobu rozpatrzenia petycji dotyczącej pomocy psom w schronisku Green 

House w Krzeczkowie;  

c) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy  

i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na 

czas oznaczony do 3 lat;  

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście Grajewo na rok szkolny 

2021/2022 rodzicom, którym przysługuje zwrot kosztów przewozu dzieci, młodzieży 

i uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych; 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez miasto Grajewo oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych;  

f) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2021 r.;  

g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2021-2036. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek lub propozycję do 

zaproponowanego porządku obrad, a w związku z brakiem zgłoszeń stwierdził, że 

porządek obrad będzie realizowany  zgodnie z podaną Państwu radnym treścią.  

  Ad 3.  



Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta 

Grajewo za I półrocze 2021 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 4 do prot./ 

wnioskodawca: Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski 

referują: Inspektor WGK UM Grajewo,p. Paweł Kowalewski 

Przewodniczący Obrad, Andrzej Niewiarowski - otworzył realizację punkt 

pn.:”Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta 

Grajewo za I półrocze 2021 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad? Jako pierwszy do zabrania głosu zgłosił się Radny Arkadiusz 

Zbigniew Skawski.  

Radny/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Arkadiusz Zbigniew Skawski - zwrócił 

uwagę na niezgodności czasowe w przedłożonej informacji, która faktycznie objęła 5 

miesięczny okres rozliczeniowy 2021 roku a nie okres półroczny.  

Inspektor WGK UM Pawel Kowalewski – wyjaśnił, że rozliczenie faktycznie  obejmuje 

okres 6 miesięcy, tj. 5 miesięcy 2021 r. i jeden miesiąc ( grudzień) roku 2020. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski – polecił, aby w przyszłości sprawozdanie obejmowało 

jedynie okres danego roku.  

Przewodniczący Obrad, Andrzej Niewiarowski – zapytał sprawozdawcę tj. 

pracownika WGK UM o przewidywany wynik za II półrocze 2021 r. 



Inspektor WGK UM Pawel Kowalewski – ad vocem odpowiedział, że posiadane dane 

wskazują na celowość wprowadzonej podwyżki i dodał, że prowadzone 

postępowanie przy użyciu aplikacji z miasta Świdnik pozwalają na stwierdzenie, że 

podjęte działania przyniosą pozytywne efekty w postaci wyniku finansowego.  

Radny, Andrzej Ciechanowicz - stwierdził, że przedstawione informacje nie są 

kompletne, ponieważ nie zawierają między innymi danych o kosztach 

administracyjnych. Następnie zapytał o rezultaty postępowania przetargowego na 

odbiór odpadów komunalnych oraz o wynagrodzenie za prowadzenie PSZOK? 

Inspektor WGK UM Pawel Kowalewski – 

Odpowiedział, że:  

- poprzednio za odbiór odpadów obowiązywała kwota 208,24 zł/ tonę, zaś obecnie 

245,60 zł; 

- poprzednio miesięczny koszt funkcjonowania Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów  

czyli PSZOK to kwota 8.286,30 zł miesięcznie, zaś obecnie 8.640 zł.  

Przewodniczący Obrad, Andrzej Niewiarowski – w związku z brakiem kolejnych 

zgłoszeń do dyskusji zebrał jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządził 

głosowanie w sprawie zaopiniowania informacji na temat stanu gospodarki 

odpadami komunalnymi na terenie miasta Grajewo za I półrocze 2021 r. 

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informację na 

temat stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta 

Grajewo za I półrocze 2021 r. 



 / głosowanie:   13 -głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

  Ad 4.  

Informacja dyrektorów szkół i przedszkoli na temat przygotowania do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2021/2022. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacje nw. jednostek  oświatowych stanowią Załączniki do prot./: 

1) SP nr 1 – stanowi Zał. Nr 5; 

2) SP nr 2 – stanowi Zał. Nr 6; 

3) SP nr 4 – stanowi Zal. Nr 7; 

4) PM nr 1 – stanowi Zał. Nr 8; 

5) PM nr 2 – stanowi Zal. Nr 9; 

6) PM Nr 4- stanowi Zał. Nr 10; 

7) PM Nr 6 – stanowi Zal. Nr 11. 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan Pracy Komisji na 2021 r.) 

referują: Dyrektorzy jednostek oświatowych; Główny Specjalista ds. Oświaty, Julita 

Wiluk  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt pn.:” Informacja dyrektorów szkół i przedszkoli na 

temat przygotowania do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 



2021/2022.” 

Po powitaniu dyrektorów jednostek oświatowych obecnych na posiedzeniu przeszedł 

do realizacji ww. punktu obrad, zwracając się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać 

głos? Jako pierwsza do zabrania głosu zgłosiła się Przewodnicząca Rady Miasta p. 

Halina Muryjas-Rząsa. 

Przewodnicząca Rady Miasta, Halina Muryjas-Rząsa – zabierając głos złożyła 

obecnym na posiedzeniu dyrektorom jednostek oświatowych słowa uznania                

i podziękowania za ofiarną pracę w niezwykle trudnym okresie pandemii COVID-19. 

Następnie poprosiła o informacje dot. sytuacji w szkołach w zakresie szczepień 

przeciwko COVID-19. 

Dyrektor SP nr 4, Karol Choynowski – w imieniu wszystkich dyrektorów szkół 

poinformował, że w pierwszym tygodniu roku szkolnego będą zbierane zgłoszenia 

osób chętnych  do zaszczepienia za zgodą rodziców uczniów, którzy ukończyli 12 lat. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski –zabierając głos w dyskusji stwierdził, że aktualnie 

udział w szczepieniach jest  dobrowolny i nie można stosować przymusu. Dodał 

także, uzasadniając szeroko swoje stanowisko, że nie jest zwolennikiem nauczania 

hybrydowego ani zdalnego.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad - nawiązując do informacji 

złożonej przez SP nr 2 poprosił dyrektora tej jednostki o szczegóły dot. zgłoszonego  

remontu dachu na budynku B.  

Dyrektor SP nr 2, Barbara Ciszewska – odpowiedziała, że jest to dla niej poważny 

problem od 2017 roku , kiedy została dyrektorem jednostki.  



Radny/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Arkadiusz Zbigniew Skawski - poprosił               

o wyjaśnienie tematu dot. obsady kadrowej osób sprzątających pomieszczenia                  

SP nr 2 . 

Dyrektor SP nr 2, Barbara Ciszewska – odpowiedziała, że w jej ocenie liczba 

sprzątaczek jest niewystarczająca, gdyż obecnie na 1 pracownika przypada ok. 900 

m2 pow. użytkowej.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – włączył się do dyskusji stwierdzając, że polityka 

kadrowa dot. zatrudniania w jednostkach oświatowych jest z nim uzgadniana przez 

dyrektora danej jednostki, a podstawą tej polityki jest dbałość o racjonalizm 

zatrudnienia i oszczędności w oświacie. Podsumował stwierdzeniem, że realizacja 

zadań oświatowych pochlania gro środków budżetowych, a otrzymywana na ten cel  

subwencja nie pokrywa nawet wynagrodzeń nauczycieli. Dodał, że w przyszłości 

Miasto będzie szukać rozwiązań jeszcze bardziej ograniczających wydatki 

oświatowe, np. poprzez utworzenie Centrum Usług Wspólnych. Dodał, że jego 

zdaniem nie ma uzasadnienia dla zwiększenia zatrudnienia w kadrze sprzątającej                      

w SP nr 2 i należy lepiej zorganizować ich pracę. Podkreślił, że sprawy kadrowe są 

wyłącznie w jego kompetencji. Zasygnalizować, że w ostatnim czasie pojawiły się 

skargi na niektórych dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta. 

Radny/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Arkadiusz Zbigniew Skawski - zapytał, 

czy należy do obowiązków gminy tworzenie i prowadzenie tzw. oddziałów 

integracyjnych w szkołach.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – odpowiedział, że nie jest to zadanie obligatoryjne, 

ale istnieje taka społeczna potrzeba i od wielu lat takie oddziały funkcjonują tylko               



w SP nr 1, która jest przygotowana do pracy z uczniami wymagającymi 

specjalistycznego traktowania. Dodał, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

liczebność tych oddziałów nie może być mniejsza niż 15 uczniów i nie większa niż  

20. 

Przewodnicząca Rady Miasta, Halina Muryjas-Rząsa – ponownie zabierając głos                  

w dyskusji stwierdziła, że już od wielu lat występują problemy w finansowaniu 

oświaty, których źródłem jest zbyt niska subwencja oświatowa naliczona                                 

i przekazywana samorządom. Następnie zapytała, czy samorządy poprzez swoje 

organizacje i stowarzyszenia, np. Związek Miast Polskich, Unię Miasteczek Polskich                

i inne kompetentne podmioty wywierają presję na Ministerstwo Edukacji i Nauki                       

i Rząd RP.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – ad vocem odpowiedział, że będąc członkiem władz 

Unii Miasteczek Polskich uczestniczy w spotkaniach z przedstawicielami Ministerstwa 

Edukacji i Nauki oraz Ministerstwa Finansów podczas których przedstawiciele 

samorządu informują i przekonują o swoich racjach, ale niestety bez większych 

rezultatów. Dodał, że MEN sugeruje samorządom lepszą organizację pracy. 

Następnie poinformował o podejmowanych przez niego działaniach 

racjonalizujących pracę szkół, przedszkoli  skutkujących także pomniejszeniem 

wydatków ponoszonych na oświatę.  

Radna/ Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Monika Stefańska -zapytała, czy 

wszystkim dzieciom zapewniono miejsca w publicznych przedszkolach?Burmistrz, 

Dariusz Latarowski – odpowiedział, że tak, ponieważ jest to obowiązek gminy. 



Radna/ Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Monika Stefańska - 

podziękował dyrektorom jednostek oświatowych za przygotowanie materiałów na 

dzisiejsze posiedzenie.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, zebrał jej najistotniejsze 

punkty, a następnie zarządził głosowanie. 

Wynik głosowania: 

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informacje 

dyrektorów szkół i przedszkoli na temat przygotowania do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego 2021/2022.” 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

  Ad 5.  

Informacja o działalności Żłobka Miejskiego. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 12  do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan Pracy Komisji na 2021 r.) 

referują: Dyrektor Żłobka Miejskiego w Grajewie,  p. Regina Niedziołko; Główny 

Specjalista ds. Oświaty, Julita Wiluk  



Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt pn.:” Informacja o działalności Żłobka Miejskiego.” 

Powitał obecną na posiedzeniu dyrektor żłobka, a następnie zwrócił się                              

z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń 

zarządził głosowanie. 

Wynik głosowania: 

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informację 

o działalności Żłobka Miejskiego. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

  Ad 6.  

Informacja o stypendiach artystycznych, sportowych udzielanych przez 

miasto Grajewo w 2020 r. uczniom grajewskich szkół i klubów 

sportowych. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 13 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan Pracy Komisji na 2021 r.) 

referują: Główny Specjalista ds. Oświaty UM, p. Julita Wiluk 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 



Otworzył realizację punkt pn.:”Informacja o stypendiach artystycznych, 

sportowych udzielanych przez miasto Grajewo w 2020 r. uczniom 

grajewskich szkół i klubów sportowych.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głosu? O udzielenie 

głosu poprosił Radny Paweł Obrycki. 

Radny/ Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Paweł Obrycki -zapytał,  

czy wielkość środków na wypłaty stypendiów i nagród sportowych jest stała i czy są 

to wystarczające środki?  

Główny Specjalista ds. Oświaty UM, Julita Wiluk – odpowiedział, że środki są 

zabezpieczone w budżecie miasta a ich wielkość jest pochodną możliwości budżetu. 

Przyznała, że nie są to środki imponujące dla wyróżnionych uczniów i trenerów za 

działalność i sukcesy sportowe.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie.  

Wynik glosowania: 

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informacje 

o stypendiach artystycznych, sportowych udzielanych przez miasto 

Grajewo w 2020 r. uczniom grajewskich szkół i klubów sportowych. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  



  Ad 7.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Poinformował, że aktualnie Komisje będą procedowały projekty uchwał. Dodał, że 

zadaniem Komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich zaopiniowanie - zgodnie                             

z trybem regulaminowym. 

a)zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia listu 

otwartego (petycji) wniesionego przez Międzynarodową Koalicję dla 

Ochrony Polskiej Wsi ICPPC; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Petycja  stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 

/ Stanowisko Burmistrza stanowi Zal. Nr 15 do prot./ 

/ Uchwała Nr 19/2021 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM stanowi Zal. Nr 16 do 

prot./ 

/ Projekt uchwały Rady Miasta stanowi Zał. Nr 17 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji RM 

referują: Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM, p. Paweł Obrycki  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt dot. zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

sposobu rozpatrzenia listu otwartego (petycji) wniesionego przez 

Międzynarodową Koalicję dla Ochrony Polskiej Wsi ICPPC. 

Poinformował, że w dniu 08.06.2021 r. do Urzędu Miasta Grajewo wpłynął list 

otwarty (petycja) z dnia 08.06.2021 r. wniesiony przez Międzynarodową Koalicję dla 

Ochrony Polskiej Wsi ICPPC skierowany do Wójta/Burmistrza Gminy i do Radnych 



Gminy, którego autorzy napisali cyt.: „Rząd wzywa Was abyście podjęli działania 

mające na celu przekupienie waszych wyborców, aby zgodzili się przyjąć 

szczepionkę na COVID-19. Nie musicie zaakceptować tego żądania. Dając 

wyróżnienie finansowe dla gmin, które osiągną wysokie wskaźniki wyszczepialności 

rząd zachęca Was do udziału w działaniach, które są sprzeczne z podstawowymi 

zasadami praw obywatelskich i demokracji. Jest to również nielegalne w świetle 

prawa międzynarodowego”. Następnie powiedział że temat był badany przez 

merytoryczny wewnętrzny organ Rady Miasta tj. Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, 

która podjęła Uchwałę Nr 19/2021 z dnia 27 lipca 2021 r. Komisja proponuje nie 

uwzględniać petycji, ponieważ uznała, że sugestie zawarte w liście otwartym ( 

petycji) nie mają miejsca w działaniach Burmistrza i Radnych Miasta Grajewo. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                           

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania:  

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projektu 

uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia listu otwartego (petycji) 

wniesionego przez Międzynarodową Koalicję dla Ochrony Polskiej Wsi 

ICPPC- bez poprawek. 

 / głosowanie:   12 -głosów-za,  0-przeciw,  2-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia 



petycji dotyczącej pomocy psom w schronisku Green House                                   

w Krzeczkowie 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Petycja  stanowi Zał. Nr 18 do prot./ 

/ Stanowisko Burmistrza stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

/ Uchwała Nr 20/2021 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM stanowi Zał. Nr 20 do 

prot./ 

/ Projekt uchwały Rady Miasta stanowi Zał. Nr 21 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji RM 

referują: Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM, p. Paweł Obrycki  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt dot. zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

sposobu rozpatrzenia petycji dotyczącej pomocy psom w schronisku 

Green House w Krzeczkowie. 

Następnie powiedział, że petycja dotyczący pomocy psom w schronisku Green House                       

w Krzeczkowie. Dodał, że  petycjantem jest osoba fizyczna, która zarzuca 

niewłaściwe działanie firmy Green House. Następnie powiedział że temat był badany 

przez merytoryczny wewnętrzny organ Rady Miasta tj. Komisję Skarg, Wniosków                  

i Petycji, która podjęła Uchwałę Nr 20/2021 z dnia 27 lipca 2021 r. Komisja nie 

uznała za konieczną realizację postulatów zawartych w petycji. Następnie zapytał, 

czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? O udzielenie głosu poprosiła Radna 



Agnieszka Siwik-Karwowska. 

Radna, Agnieszka Siwik-Karwowska - poinformowała, że uczestniczyła w wyjeździe 

grupy radnych  i urzędników do schroniska psów Green House w Krzeczkowie. 

Wyraziła pozytywną opinię o panujących w nim warunkach, zwracając uwagę na 

czystość panującą w boksach w których przebywają zwierzęta.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – dodał, że Miasto wywiązuje się z ciążących na nim 

obowiązków i prawidłowo realizuje umowę z ww. schroniskiem. Poinformował, że m. 

Grajewo współpracuje z ww. firmą od 2013 roku a przeprowadzane cykliczne 

kontrole w schronisku przez pracowników Urzędu Miasta nie wykazują żadnych 

nieprawidłowości i nie stwierdzono, aby przebywające tam zwierzęta były 

zaniedbane, czy przebywały w złych warunkach itp. Przeprowadzona przez NIK ( 

Delegatura w Białymstoku) w 2016 roku kontrola tego schroniska oceniła 

funkcjonowanie schroniska bardzo pozytywnie. Pozytywnie też oceniła 

wywiązywanie się Miasta Grajewo z realizacji zadań związanych z zapewnieniem 

opieki bezdomnym zwierzętom. 

Przewodnicząca Rady Miasta, Halina Muryjas-Rząsa – podzieliła wyrażone przez 

przedmówców opinie.  

Radny/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Arkadiusz Zbigniew Skawski – zapytał               

o autorów petycji dot. działalności tego schroniska. 

Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark – odpowiedział, że od pewnego czasu grupa 6-8 

kobiet nieustannie występuje z wnioskami o informacje publiczne dot. 

funkcjonowania schroniska, wypełniania przez niego zadań zadań wynikających                  



z zawartej z Miastem Grajewo  umowy i obowiązujących przepisów ustawowych                         

i wykonawczych. Dodał, że problem bezdomności psów uległby radykalnemu 

zmniejszeniu po wprowadzeniu przez ustawodawcę  obowiązku   chipowania psów 

przez właścicieli.     

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, zebrał jej najistotniejsze 

punkty, a następnie zarządził głosowanie. 

Wynik głosowania: 

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały  projektu 

uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia petycji dotyczącej pomocy 

psom w schronisku Green House w Krzeczkowie- bez poprawek. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

c) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony 

do 3 lat. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta stanowi Zał. Nr 22 do prot./ 

wnioskodawca: Burmistrz, Dariusz Latarowski  



referują: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt dot. zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                            

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte 

na czas oznaczony do 3 lat. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                                

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania:  

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy                          

i najmu  z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy 

zawarte na czas oznaczony do 3 lat- bez poprawek. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

d) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w mieście Grajewo na rok szkolny 2021/2022 rodzicom, 

którym przysługuje zwrot kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 

oraz rodziców do placówek oświatowych 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  



z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta stanowi Zał. Nr  23 do prot./ 

wnioskodawca: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują: Główny Specjalista ds. Oświaty UM, Julita Wiluk  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt dot. zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście Grajewo na rok 

szkolny 2021/2022 rodzicom, którym przysługuje zwrot kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do placówek 

oświatowych. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                                

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania:  

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

w sprawie  określenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście Grajewo 

na rok szkolny 2021/2022 rodzicom, którym przysługuje zwrot kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do placówek 

oświatowych - bez poprawek.  

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  



e) zaopiniowanie projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez miasto Grajewo oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta stanowi Zał. Nr 24 do prot./ 

wnioskodawca: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują: Główny Specjalista ds. Oświaty UM, Julita Wiluk  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt dot. zaopiniowania projektu uchwały  zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez miasto Grajewo oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                                

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania:  

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez miasto Grajewo oraz określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych- bez poprawek. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 



Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

f) zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2021 r.;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta stanowi Zał. Nr 25 do prot./ 

wnioskodawca: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują: Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt dot. zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie miasta Grajewo na 2021 r. Następnie zapytał, czy ktoś 

chciałby w tym punkcie zabrać głos? O udzielenie głosu poprosił  Radny Krzysztof 

Purzeczko. 

Radny,Krzysztof Purzeczko – zapytał o dotację dla ZWiK w Grajewie. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski – odpowiedział, że jest to: 

a) dotacja celowa w wysokości 120 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadania inwestycyjnego p.n. "Budowa kanalizacji sanitarnej w obrębie ul. Kościelnej 

w Grajewie"; 

b) dotacja celowa w wysokości 25 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania 

inwestycyjnego p.n. "Budowa sieci wodociągowej oraz kanalizacji sanitarnej w ul. 



Piłsudskiego w Grajewie"  

Radny/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Arkadiusz Skawski – zapytał jaki 

odcinek drogi zostanie wykonany w ramach realizacji zadania inwestycyjnego pn.: 

a) budowa nawierzchni w pasie drogowym ul. mjr Jana Tabortowskiego                           

w Grajewie;  

3) budowa nawierzchni i oświetlenia w pasie drogowym 2 KDX (łącznik do ul. płk. 

Tadeusza Falewicza) w Grajewie 

Burmistrz, Dariusz Latarowski –w odpowiedzi przedstawił szczegółowy zakres ww. 

zadań inwestycyjnych.  

Radna/ Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Elżbieta 

Nietupska – zapytała, czy ciężki  sprzęt nie uszkodzi istniejącej już nawierzchni drogi 

w ul. Falewicza?  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – ad vocem odpowiedział, że nie dostrzega takiego 

zagrożenia.  

Radny, Andrzej Ciechanowicz-  zapytał, czy budowa odcinka nawierzchni w pasie 

drogowym 2 KDX (łącznik do ul. płk. Tadeusza Falewicza ) nie ma połączenia                        

z terenami inwestycyjnymi na których inwestycję mieszkaniową realizuje deweloper 

tj. podmiot inwestujący w budowę mieszkań? 

Burmistrz, Dariusz Latarowski – potwierdził, że drogi łączą się.  

Radny, Andrzej Ciechanowicz- zapytał Burmistrza, czy realizacja inwestycji na tym 

osiedlu jest społecznie uzasadniona w sytuacji gdy inne, dużo starsze  ulice, np. ul. 

Kochanowskiego czy Polna są pozbawione infrastruktury drogowej, a ul. Krasickiego 



posiada zdegradowaną nawierzchnię.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – odpowiedział, że dostrzega wszystkie problemy                    

i stara się je rozwiązywać w miarę posiadanych środków finansowych. Temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Radny/Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Arkadiusz Skawski –poruszył temat 

zmian w oznakowaniu ulic: Konstytucji 3-go Maja, Targowej, Elektrycznej, pod 

kątem pierwszeństwa przejazdu, by kierowcy nie jeździli „na pamięć”, co może 

prowadzić do kolizji.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski - poinformował o złożeniu przez Miasto Grajewo                     

3 wniosków dot. inwestycji drogowych do Programu Rządowego Polski Ład na 

kwotę ok. 65 mln zł oraz wniosków do Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych.  

Radny, Krzysztof Purzeczko – zwrócił uwagę na fakt wykorzystywania ciągu ulic:  

9-go Pułku Strzelców Konnych, Konstytucji 3-go Maja i Krasickiego do ruchu ciężkich 

pojazdów samochodowych, które niszczą nawierzchnie dróg.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – odpowiedział, że WGK UM przygotuje kolejne 

wystąpienie dot. tej kwestii do Komendy Policji w Grajewie, która częściej powinna 

kontrolować ruch drogowy w mieście.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, zebrał jej najistotniejsze 

punkty, a następnie zarządził głosowanie. 

Wynik głosowania: 

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt 



uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2021 r.- bez 

poprawek  

 / głosowanie:   11 -głosów-za,  2-przeciw,  2-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

g) zaopiniowania projektu uchwały  w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2021-2036. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta stanowi Zał. Nr 26 do prot./ 

wnioskodawca: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują: Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punkt dot. zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2021-

2036. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                                

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania:  

 Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na 



lata 2021-2036 

 / głosowanie:   10 -głosów-za,  1-przeciw,  2-wstrz. się. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

Ad 8. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych 

Komisji, który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści 

dokumentu zarządził głosowanie imienne w sprawie jego przyjęcia.  

Komisje w głosowaniu imiennym przyjęły Protokół nr 30/21 z dnia                                            

30 czerwca 2021 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - 

bez uwag, co do treści.  

/ głosowanie: 14 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się / 

Ad 9. 

Sprawy różne 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków i informacji poruszono następujące tematy: 

Radny, Paweł Filip Zalewski – zapytał, czy prowadzone jest dochodzenie w sprawie 

przydziału mieszkań komunalnych w bloku przy pływalni miejskiej? 



Burmistrz, Dariusz Latarowski – odpowiedział, że policjanci KWP w Białymstoku 

przeprowadzili czynności związane z przydziałem mieszkań komunalnych ww. bloku, 

zapewne na jakiś donos. Dodał, że wyniki  tych działań nie są mu znane.  

Radny, Krzysztof Purzeczko - poinformował, że w sprawie jego wniosku sprzed                          

2 miesięcy dot. ciśnienia wody w instalacji wodociągowej u jednego z odbiorców, 

ZWiK nadal nie podjął działań. Poruszył również temat niewywiązywania się przez 

służby  miejskie z obowiązku wykaszania traw w pasie drogowym, np. na ul. 

Architektów. Zapytał również o przyczyny istnienia parkingu płatnego i niepłatnego 

przy ul. Łaziennej?  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – odpowiedział, że nieodpłatny parking jest na 

terenie miasta, a odpłatny na działce prywatnej.  

Radny, Krzysztof Purzeczko- zapytał o status/przeznaczenie 2 samochodów 

osobowych znajdujących się na stanie Urzędu Miasta, tzn. w jakiej służebnej 

formule zostały one zgłoszone do Urzędu Skarbowego?  

Burmistrz, Dariusz Latarowski – ad vocem odpowiedział, że oba pojazdy 

przeznaczone są wyłącznie do celów służbowych. Dodał, że oba samochody są 

wykorzystywane na potrzeby Burmistrza i Urzędu Miasta.   

Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzatkowski – potwierdził informację przedstawioną 

przez Burmistrza.  

Radna/ Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu, Anna Opara- zwróciła uwagę 

na zachwaszczenie łąk znajdujących się w Parku Solidarności i poprosiła o podjęcie 

działań w tym temacie.  



Burmistrz, Dariusz Latarowski – stwierdził, że jest to wynik panującej suszy oraz 

dodał, że wymagałoby to sporych nakładów finansowych, których w budżecie 

brakuje.  

Radny/ Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Paweł Obrycki – 

przypomniał, że nadal nie został zrealizowany jego wniosek dot. usunięcia z pasa 

drogowego( chodnika) zalegającego samochodu osobowego przy ul. Piłsudskiego. 

Zwrócił także uwagę na fakt, że nie są odprowadzane wody deszczowe na 

wysokości  lokalu Dworek Viktorii przy ul. mjr. Jana Tabortowskiego, nawet przy 

niewielkich opadach deszczu.   

Burmistrz, Dariusz Latarowski – odpowiedział, że problemy z odprowadzaniem wód  

deszczowych na ul.  mjr. Jana Tabortowskiego są niewielkie w porównaniu do 

zalewania ulicy Ełckiej, co wymaga dużych nakładów inwestycyjnych przez GDDKiA, 

która zarządza tą drogą.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad- zapytał, czy GDDKiA udzieliła 

odpowiedzi w sprawie niedostatecznego oświetleniowa drogi krajowej Nr 61 przy ul. 

Dwornej ( przy budowanym Markecie Lidl)? 

Burmistrz, Dariusz Latarowski – ad vocem odpowiedział, że do Urzędu Miasta nie 

wpłynęła jeszcze odpowiedź z GDDKiA dot. tego problemu.  

Radny, Tomasz Siejda – zapytał, czy inwestor realizujący budowę Marketu Lidl nie 

składał wniosków do Urzędu Miasta w sprawie oświetlenia ulicy Dwornej? 

Burmistrz, Dariusz Latarowski – odparł, że nie posiada wiedzy w tej sprawie.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad-w związku z brakiem kolejnych 



zgłoszeń do dyskusji zamknął realizację tego punktu obrad i przeszedł do kolejnego.  

Ad 10. 

Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem obrad                           

o godz.11.50 zamknął posiedzenie, pożegnał zgromadzonych, dziękując wszystkim 

za udział.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: Barbara Poniatowska 

 

                                         Przewodniczący Obrad 

                                                       /Przewodniczący Komisji Budżetu RM/ 

 

                                                                       Andrzej Niewiarowski 

                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 


